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Les primeres espases del para-
caigudisme mundial ja són des d’a-
hir a l’aeròdrom Skydive d’Em-
puriabrava per intentar batre dos
rècords del món i d’Europa en la
modalitat de salts en caiguda lliu-
re. Els més de 300 saltadors van ini-
ciar ahir els entrenaments i les
primeres proves i ho tindran de
temps fins dissabte per aconseguir
el repte. Ho faran sota l’atenta mi-
rada d’un jurat expert que com-
provarà amb imatges i videos que
els requisits es compleixin. 

Es tracta del primer esdeveni-
ment organitzat per la nova di-
recció del centre, que ha adquirit
un grup inversor de Dubai liderat
pel príncep Hamdan bin Mo-
hammed Al Maktoum. És l’«Sky-
dive European Challenge» que
pretén convertir-se en un referent
en el paracaigudisme internacio-
nal i agrupa més de 300 experts de
fins a 24 nacionalitats diferents.
L’objectiu és superar dos rècords.
Per una banda, un grup de 108 sal-
tadors intentaran aconseguir el
salt en caiguda lliure més gran
realitzat a Europa i superar així el
rècor de 80 saltadors establert fa
dos anys a les mateixes instal·la-
cions d’Empuriabrava. La com-
plexitat i la dificultat de l’activitat

rau en què la velocitat de caiguda
que poden agafar pot superar els
més de 350 quilòmetres per hora. 

Per l’altra, 106 paracaigudistes
més intentaran batre el rècord
mundial de vol en formació. Això
implica que des d’una alçada de
6.000 metres hagin d’aconseguir
formar dues figures agafats de la
mà. Fins ara, el rècord estava en els
102 saltadors. Per tal de compro-
var que totes aquestes condicions
en compleixin, un grup de tres per-
sones salta amb els paracaigudis-
tes cada cop que fan un intent. 

Durant aquesta actuació, fan
fotografies i ho graven amb vi-
deo. Posteriorment, un altre mem-
bre del jurat analitza totes les imat-
ges captades comprovant, per ex-
emple, que en totes les instantà-
nies estigui agafats de la mà per
acreditar el compliment del rècord
de cada modalitat. Els saltadors
tindran fins dissabte i ahir van

iniciar els primers entrenaments i
proves. 

Un «referent al món»
Si ho aconsegueixen, situaran de
nou aquest reconegut aeròdrom  a
nivell internacional. De fet, això és
el que busca el nou grup inver-

sor –que ja té dos centres d’a-
questes característiques als Emi-
rats Àrabs–: convertir l’Skydive
d’Empuriabrava en un referent
mundial en aquesta disciplina.
Per això, ja han fet la primera in-
jecció de capital que ha permès re-
modelar els accessos a l’espai. La

intenció passa per reformar com-
pletament les instal·lacions du-
rant els propers tres anys. 

D’entre les actuacions previstes
hi ha la construcció de tres nous
hangars o la creació de nous espais
d’oci com ara pistes de futbol, vo-
lei o piscina.  

G.TUBERT

EMPURIABRAVA

Més de 300 paracaigudistes inicien els
entrenaments per fer els rècords mundials
Un jurat expert comprovarà si els intents superen el que fins ara s’havia aconseguit en caiguda lliure i vol en formació

Desenes de saltadors omplien ahir el cel d’Empuriabrava durant les proves. 

MONTSENY EMPORDÀ

Els paracaigudistes tenen
temps fins dissabte per
intentar batre els rècords
europeu i mundial 

Es tracta del primer
esdeveniment organitzat sota
la nova direcció del centre, a
mans d’un inversor de Dubai

L’Ajuntament de Figueres ha ir-
ganitzat cursos de formació i tallers
per a la recerca de feina activa des-
tinats a persones en situació d’atur
que volen reincorporar-se al món
laboral i millorar les seves condi-
cions d’accés a la feina. Es tracta
d’una iniciativa de l’àrea de Pro-
moció Econòmica que, arran de la
creixent demanda de noves com-
petències en l’àmbit laboral, ha de-
cidit fer una segona edició dels cur-
sos. En total, se n’han programat
dos de francès bàsic orientats als
sectors econòmics del comerç i la
restauració i un altre sobre l’aten-
ció al client al comerç. 

El programa, a més, proposa ta-
llers per buscar feina en l’àmbit de
les noves tecnologies que ofereix
una introducció a la recerca de fei-
na per internet a destinada a aque-
lles persones que no tenen conei-
xements informàtics i un altres
per a millorar l’ús de les xarxes so-
cials per buscar feina. L’Ajunta-

ment en destaca un de  «coaching»,
que té com a objectiu que els par-
ticipants s’autogestionin les pròpies
emocions per tal de treballar els as-
pectes que interfereixen en la seva
actitud i els bloquegen a l’hora de
trobar oportunitats laborals. A
banda d’això, n’hi haurà d’altres
d’una sola sessió que, per exemple,
serviran per explicar diferents ha-
bilitats comunicatives o algunes
claus pel funcionament del treball
en equip. 

En l’edició anterior, van passar
per les aules  un total de 103 alum-
nes dels quals 70 van complir amb
l’objectiu d’assistència mínima.
Els cursos són gratuïts i es realit-
zaran al Centre de Formació Inte-
grat i la Fundació Clerch i Nicolau. 

FIGUERES | DdG

Figueres organitza cursos
de formació i tallers de
recerca activa de feina

Les jornades seran gratuïtes
per facilitar l’accés i es faran
al Centre de Formació Integrat
i la Fundació Clerch i Nicolau

El celler Espelt celebra una nova
edició de la verema a l’«antiga»

El Celler Espelt ha organitzat
per aquest dissabte una nova edi-
ció de la verema a l’«antiga» al Mas
Coll de Roses. Durant el matí els
participants podran realitzar
aquesta tradicional pràctica tal i
com es feia abans recollint el raïm,
traslladant-lo a les semals i tractors
d’època per, finalment, premsar el
fruit amb els peus. Els assistents

podran també degustar el most i
un esmorzar amb productes ca-
solans acompanyats de vins del ce-
ller. En aquesta nova edició, hi
participaran els Grallers del Mont-
grí i els Amics dels Tractors d’È-
poca de l’Empordà  que, a més, fa-
ran una exposició de diferents
models. La jornada començarà a
dos quarts d’onze i cal inscripció
prèvia. 

ROSES | DdG

El Casal de la gent gran de Vila-
fant acull avui a un quart de nou
del vespre una jornada per pre-
sentar el projecte «Educació per a
la mobilitat segura». L’acte servirà
per donar a conèixer les activitats
formatives previstes en els propers
dos anys al municipi. La jornada
comptarà amb la participació del
sotinspector del sector de Figueres,
Jaume Franco, el caporal, Xavier
Duran i diversos agents. 

VILAFANT | DdG

Presenten un projecte

de mobilitat segura

VILAFANT

Una trentena de joves han par-
ticipat al curs de monitors de lleu-
re infantil i juvenil que s’ha realit-
zat al poliesportiu de Vilamalla.
L’activitat, organitzada per l’àrea de
Joventut del Consell Comarcal i
l’Escola de Formació en el Lleure
de l’Empordà, busca formar nous
professionals per a les diferents ac-
tivitats d’oci promogudes per ajun-
taments o entitats així com casals
o camps de treball. 

FIGUERES | DdG

Uns trenta joves, al curs

de monitors de lleure

FIGUERES

L’Ajuntament de Roses ha ins-
tal·lat dues porteries a la zona ha-
bilitada del darrera de La Ciuta-
della amb l’objectiu de crear una
nova zona d’esbarjo en aquest
punt pels més petits. Les estruc-
tures provenen del camp de La Vi-
nyassa 3 i busquen oferir un nou
espai de lleure sense nous costos
econòmics. La regidora d’Esports,
Anna Jorquera (CiU), assegura
que es tracta d’un projecte que la
seva formació portava al programa
electoral i que havia estat llarga-
ment reivindicada. 

ROSES | DdG

Roses completa la
zona d’esbarjo de
la Ciutadella amb
noves porteries 

Les noves instal·lacions. 
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La vicepresidenta del Govern i
consellera de Governació, Joana
Ortega, va anunciar ahir que la Ge-
neralitat assumeix el compromís
de liquidar la totalitat del seu deu-
te amb els ajuntaments abans que
finalitzi l’any, i en els pròxims dies
començarà a traspassar un terç
dels diners degut.

Ortega va fer públic el com-
promís en el transcurs de l’acte d’e-
lecció de l’alcalde de Premià de
Mar, Miquel Buch, com nou pre-
sident del Consell de Governs Lo-
cals, i va precisar que els 600 mi-
lions d’euros que la Generalitat deu
als ajuntaments serà liquidat so-
bretot amb recursos procedents
del Fons estatal de Liquiditat Au-
tonòmic (FLA).

En els pròxims dies, la Genera-

litat traspassarà ja a la majoria
d’ajuntaments (619) «com a mínim
un terç dels imports pendents»,
mentre que entre novembre i de-
sembre «prioritzarà el pagament
de la resta de diners que quedi fora
del mecanisme estatal de paga-
ment a proveïdors».

La vicepresidenta del Govern va
demanar, de tota manera, al Go-
vern central que «no condicioni»
la distribució dels recursos del
FLA a fi que la Generalitat pugui
assignar-los de la forma que més
convingui a les necessitats de les
institucions catalanes.

Tan sols en dotze dels 221 mu-
nicipis de la demarcació de Giro-
na, entre els quals tenen més ha-
bitants, el Govern català van arri-
bar a sumar un deute de 48,5 mi-
lions d’euros.

A la mateixa ciutat de Girona el
govern català devia fins a 23 mi-
lions d’euros. En alguns ajunta-
ments el deute correspon a la part
del Pla de Barris, quantitat que a la
Bisbal d’Empordà, per exemple,
són prop de 300.000 euros.

Davant l’anunci d’Ortega l’al-
caldessa de Figueres, Marta Felip
(CiU), diu que es tracta d’una
molt bona notícia per a tots els
ajuntaments de Catalunya i per Fi-
gueres. Amb aquesta ciutat la Ge-
neralitat té un deute reconegut
de 3,5 milions. «Això ens suposa-
rà tresoreria i ens permetrà arribar
a pagar a termini a proveïdors. Ara
estàvem a uns més de 90 dies i ens
podrem situar entre els 60 i els 90.
A més, significarà que entraran di-
ners a les empreses que feia temps
que estaven esperant», va assegu-

rar Felip. 
Per la seva part, la vicepresi-

denta Joana Ortega també va va-
lorar positivament «la notícia d’úl-
tima hora» segons la qual «ahir a
la nit el Govern central va accep-
tar una modificació de la Llei d’Es-
tabilitat Pressupostària perquè els
ajuntaments que tinguin superà-
vit» puguin destinar els recursos
obtinguts «a inversions per ex-
ecutar l’any següent».

Segons la vicepresidenta del
Govern, això era «una demanda
molt sol·licitada sorgida del món
local, que era absolutament lògi-
ca».

Després d’indicar que se sentia
«orgullosa» del projecte de llei de
governs locals aprovat per l’exe-
cutiu català «perquè té una voca-

ció de ser una llei de país feta
després d’escoltar a tots els re-
presentants del món local», Orte-
ga ha reclamat que «el règim local
català s’ha de regular des d’aquí
perquè tenim la competència ex-
clusiva i la volem exercir».

«Això –ha afegit– és també una
necessitat de país, per la qual cosa
cal demostrar fermesa i unitat a fi
que la reforma estatal recentralit-
zadora mai sigui d’aplicació en
tot el que contradigui al nostre rè-
gim propi».

Com nou president del  Con-
sell de Governs Locals, l’alcalde de
Premià de Mar Miquel Buch va
agrair a Ortega les mesures anun-
ciades per pagar els deutes als
ajuntaments «que a tots ens aniran
molt bé».

BARCELONA | EFE/DdG

La Generalitat eixugarà
el deute municipal
abans d’acabar l’any
Joana Ortega es compromet a utilitzar els més de 600 milions

d’euros del Fons de Liquidat Autonòmica per pagar els ajuntaments


Joana Ortega va anunciar la mesura ahir a Barcelona.
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El Congrés dels Diputats va apro-
var dimarts a la nit una proposició
no de llei de CiU perquè els ens lo-
cals amb superàvit pressupostari
i romanents de tresoreria, i que a
més no superin els límits de deu-
te, puguin destinar aquests fons a
inversions o plans d’ocupació per
reactivar l’economia. La proposta
va rebre el vot favorable de 305 di-
putats i només un vot en contra. 

El text acordat insta el Govern
central a que en el termini més
breu possible impulsi regles per a
l’ aplicació de l’article 32 de la Llei
d’Estabilitat Pressupostària en
quant als ajuntaments amb supe-
ràvit. D’aquesta manera, aquells
ens locals que disposin de supe-
ràvit pressupostari i excedents de
tresoreria podran invertir l’import
de menor quantia sense que això,
en tot cas, doni lloc a dèficit al tan-
cament de l’exercici. Els ens locals
que vulguin acollir-se a aquesta
possibilitat en tot cas hauran de
cancel·lar amb caràcter previ «les
obligacions que tinguin pendents
de reconèixer en els pressupostos».

En l’exposició de motius de la
proposició no de llei, el diputat de
CiU per Girona, Carles Páramo,  va
assegurar que les administracions
locals amb un baix nivell d’en-
deutament i que compleixen les
seves obligacions amb els prove-
ïdors no haurien de ser «castiga-
des» i per contra podrien contri-
buir a la recuperació econòmica i
la creació d’ocupació.

Per a Carles Páramo, la Llei
d’Estabilitat Pressupostària es va
aprovar amb urgència i per culpa
de les «presses» en la seva trami-
tació es va atorgar una mateixa

normativa a les entitats locals sa-
nejades ia les altament endeuta-
des. El mateix diputat per Girona
va recordar que en els últims anys
la majoria dels ajuntaments i la res-
ta d’institucions de l’àmbit local te-
nen romanents positius, que de-
mostra la sostenibilitat d’aquesta
estructura econòmica.

Reactivar l’economia
Per això, CiU creu necessari que
aquests romanents de tresoreria es
puguin destinar a finançar políti-
ques locals de reactivació econò-
mica, plans d’ocupació per a per-
sones aturades, reposició de pla-
ces vacants en les plantilles i el
compliment dels pactes laborals
pel que fa als salaris dels treballa-
dors municipals.

En el debat de la iniciativa, la di-
putada del PP Rosa Maria Rome-
ro ha donat suport a la proposta i
ha subratllat l’esforç desplegat per
l’actual Govern per millorar el fi-
nançament dels ajuntaments, mit-
jançant mesures com el pla de
pagament a proveïdors.

Per la seva banda, el diputat del
PSOE Joan Rangel ha expressat el
seu desig que la pròxima reforma
local acabi amb les «contínues
amenaces» cap als ajuntaments i
destini prou recursos econòmics
perquè puguin prestar uns serveis
públics de qualitat als ciutadans.

MADRID |DdG

Els ajuntaments podran utilitzar
el superàvit per fer inversions
CiU defensa la proposta

perquè es puguin generar
nous llocs de treball i
mantenir salaris municipals 



Carles Páramo.
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DIJOUS 19 de setembre ———————————————
21.30 h. Al pavelló municipal, teatre amb l’obra «LIVE» a càrrec de la

companyia Xuriguera i Faixedas.

DIVENDRES 20 de setembre —————————————
22.30 h. A la plaça de la Llibertat, actuació dels DJ’S A.J.S. & Arnau M97.
23.30 h. Al pavelló municipal, NIT JOVE amb les actuacions dels DJ’S

GERARD EXPÓSITO, RUBEN NANDEZ i CAPO&cCOMES. 

DISSABTE 21 de setembre ——————————————
19.30 h. Al pavelló municipal, concert de Festa Major a càrrec de

l’orquestra LA PRINCIPAL DE LA BISBAL.
23.30 h. Al pavelló municipal, ball de festa major a càrrec de l’orquestra

LA PRINCIPAL DE LA BISBAL.
I, tot seguit, el conjunt LA BANDA DEL COCHE ROJO.

DIUMENGE 22 de setembre —————————————
12.00 h. XXVIII REMIGIUS FLUVII «Regata del Fluvià».
19.00 h. Al pavelló municipal, ball de fi de festa amb LA MONTECARLO.

DILLUNS 23 de setembre ——————————————
17.30 h. Al pavelló municipal, TORNABODA. Audició de sardanes a

càrrec de la COBLA CERVIANENCA, i berenar.

CAMP MADÀ, 9 • 17850 BESALÚ • TEL. 972 59 02 54 • FAX 972 59 02 90
INFO@JJUANOLA.COM - WWW.JJUANOLA.COM

ELECTRICITAT • AIGUA • CALEFACCIÓ • GAS
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La Comisión Nacional de
la Competencia (CNC) ha
imposat una multa de
6.497.371 milions d’euros
a l’empresa Armacell Ibéri-
ca, de Begur, perquè consi-
dera que amb la seva prin-
cipal competidora, L’Iso-
lante K-Flex SRL, van pac-
tar augmentar els preus de
venda i repartir-se el mer-
cat almenys durant onze
anys. Armacell Ibérica és
una empresa que es dedica
a la fabricació de tubs
d’aïllament per a la cale-
facció, plaques solars i apa-
rells d’aire condicionat i
depèn del grup luxembur-
guès Foam Investment II.

L’expedient sanciona-
dor de la CNC, que pot ser
recorregut per les empre-
ses afectades, es va iniciar
a principis del 2012, quan
la direcció d’investigació
de la CNC va rebre infor-
mació sobre possibles
pràctiques anticompetiti-
ves en el mercat de fabrica-
ció i comercialització
d’aïllaments d’escumes
elastomèriques. El gener

del 2012, la direcció d’in-
vestigació va fer inspec-
cions als domicilis de les
seus de les dues empreses
filials, que van desembo-
car en l’obertura d’aquest
expedient sancionador.

Segons el consell del

CNC, es tracta d’una con-
ducta “molt greu” i con-
sistia en un acord per in-
crementar els preus de
venda i respectar-se els
clients respectius durant
almenys 11 anys. Segons
el CNC, la “conducta” es

feia extensible a tot el
territori estatal, on les
dues empreses sanciona-
des subministren el 80%
del mercat. A més, el con-
sell considera acreditat
que les pujades anuals apli-
cades als productes afec-
tats oscil·laven entre el 5 i
el 10% i que s’aplicaven
fins a un context de caigu-
da de la demanda. “Es trac-
ta d’una conducta que ha
desplegat, sense cap dub-
te, els seus efectes sobre el
mercat durant més d’una
dècada”, afirma el CNC en
un comunicat de premsa.
Per això, interpreta el con-
junt dels fets com una con-
ducta única i continuada
en el temps que tenia com
a objectiu evitar la incerte-
sa sobre les polítiques co-
mercials de tercers. La
CNC recull que es tracta
d’un producte amb què les
parts implicades operen
també en altres països,
com ara Portugal; per ai-
xò, els fets són suscepti-
bles de d’afectar el comerç
entre estats membres de
la UE i, per tant, s’ha in-
fringit el tractat de funcio-
nament de la UE. ■

a La Comisión Nacional de la Competencia imposa aquesta sanció a l’empresa
fabricant d’aïllants i una altra de 2,3 milions al seu competidor en el sector

Multen amb 6,5 milions
Armacell, de Begur, per
pactar una puja dels preus

Ure Comas
BEGUR

EMPRESA

Exterior de l’empresa Armacell Ibérica, situada al polígon d’Esclanyà, a Begur ■ MANEL LLADÓ

– – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – –

La frase

“És una conducta
que ha desplegat,
sense cap dubte, els
seus efectes al mercat
més d’una dècada”
Comisión Nacional de la
Competencia

6,5
milions d’euros és la sanció

imposada per la CNC a l’em-
presa Armacell Ibérica, de
Begur.

Armacell Ibérica ja va passar,
ara encara no fa un any, per
un altre procés conflictiu
quan va anunciar un expe-
dient de regulació d’ocupació
(ERO) d’extinció de llocs de
treball que afectava 37 treba-
lladors. Després de les nego-
ciacions, finalment es va arri-
bar a un acord perquè els tre-
balladors afectats fossin 25,

– – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – –

La xifra

la majoria dels quals de la
planta de Begur i la resta,
d’un magatzem que tenien a
Madrid. Al llarg de la negocia-
ció, el comitè va posar en re-
lleu el seu temor que l’ERO
d’extinció amagués un pro-
cés de deslocalització, per-
què part de la producció s’ha-
via traslladat a altres plantes
fora de l’Estat.

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

ERO d’extinció

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

GASTRONOMIA

L’actiu econòmic de
l’Empordà, a debat
Les jornades L’Empordà, el
paisatge com a actiu econò-
mic s’inauguraran el diven-
dres 27 de setembre amb una
exposició a l’espai cultural La
Cate, de Figueres, i inclouran
una desena d’actes repartits
entre els mesos de setembre,
octubre i novembre. Entre
aquests, destaca la “conversa
oberta” amb el conseller Santi
Vila, el dissabte 23 de novem-
bre al Coll del Roses, i un
workshop a l’Espai Armengol
de Vilajuïga el 27 d’octubre.
Aquest workshop tractarà so-

Sant Pere del Bosc, premiat

TURISME

El degà del Col·legi d’Engi-
nyers Tècnics de Girona i pre-
sident del Consell de Col·legis
d’Enginyers Tècnics Industri-
als de Catalunya, Narcís Bar-
tina, va reunir-se fa uns dies
amb el conseller d’Empresa i
Ocupació, Felip Puig. L’objec-
tiu de la trobada va ser la col-
laboració entre les instituci-
ons esmentades per a l’opti-
mització dels tràmits admi-
nistratius en els àmbits de
projectes i legalitzacions
d’instal·lacions de seguretat
industrial, prevenció de riscos
laborals i la millora de la quali-
tat tècnica dels projectes, en-
tre d’altres. ■ REDACCIÓ

El restaurant de Lloret de Mar
Sant Pere del Bosc ha estat
distingit en la nova guia Gour-
met Passport 2014 amb dos
dels premis que atorga
aquesta prestigiosa publica-
ció, que recull el millor de la

EMPRESES

La Cambra de Comerç de Gi-
rona i Caixa Bank han signat
un acord de col·laboració en-
tre les dues entitats per pro-
moure la formació en matèria
de comerç exterior entre les
empreses adherides a la cam-
bra gironina. Caixa Bank do-
narà suport a les jornades in-
formatives i cursos que ofe-
reix la cambra. ■ REDACCIÓ

Acord entre
Caixa Bank i
la Cambra

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

EMPRESES

El programa d’alta direcció de
multiassessors en formació
empresarial ha obert la ins-
cripció per a la novena edició,
que se celebrarà al Parc Cien-
tífic i Tecnològic de la UdG. El
programa és obert a directius
i empresaris de les comar-
ques gironines. ■ U.C.

Curs de formació
d’empresaris i
directius gironins

EMPRESES

Reunió dels
enginyers tècnics i
el conseller Puig

bre l’estratègia 2.0 per a la di-
fusió del patrimoni cultural
empordanès i serà a càrrec
de Núria Galí, del Laboratori
Multidisciplinari de Recerca
de Turisme, i Raquel Campru-
bí, que tractarà sobre xarxes
organitzatives, innovació i
desenvolupament d’estratè-
gies i productes turístics.

Aquestes jornades, que ar-
riben a la quarta edició, les or-
ganitzen l’Institut d’Estudis
Empordanesos, l’Associació
Via Pirena i el Setmanari de
l’Alt Empordà. ■ U.C.

gastronomia catalana i andor-
rana. En concret, han estat
reconeguts Harry Wieding,
millor xef jove, i Nico Caba-
ñas, millor cap de sala. Tam-
bé ha obtingut una puntuació
de 19 sobre 20. ■ U.C.

EL PUNT AVUI
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El Congrés va aprovar di-
marts al vespre una propo-
sició no de llei presentada
pel grup de CiU per modifi-
car la llei d’estabilitat pres-
supostària en el sentit de
permetre invertir els ro-
manents positius dels
ajuntaments econòmica-

ment ben gestionats.
El grup de CiU conside-

rava injusta la llei d’estabi-
litat en la seva forma ac-
tual, ja que situava tots els
municipis al nivell dels
més endeutats i deficita-
ris; els municipis que dis-
posaven de romanent po-
sitiu només el podien dedi-
car a amortitzar deute i
s’impossibilitava qualse-

vol inversió. El text –que
va defensar el diputat de la
demarcació de Girona
Carles Pàramo– estableix
que els ens locals que dis-
posin de superàvit i que no
superin els límits d’endeu-
tament establerts legal-
ment puguin dedicar
aquests imports a inversió
amb la finalitat de reacti-
var l’economia local. El

text es va aprovar amb un
ampli consens de 305 vots
a favor –de 321 vots eme-
sos–, un en contra i quinze
abstencions. Uns 4.000
municipis a l’Estat es be-
neficiaran d’aquesta me-
sura, entre els quals hi ha
Barcelona o Roses, muni-
cipi del qual Pàramo era al-
calde fins l’agost passat i
on continua de regidor. ■

Els ajuntaments amb superàvit
el podran dedicar a inversions
Esteve Carrera
MADRID

L’exalcalde de Roses Carles Pàramo, en una imatge

d’arxiu, va defensar la proposició no de llei al Congrés ■ M.LL.

Abans de final d’any els
ajuntaments rebran els
600 milions que la Gene-
ralitat els deu. Aquest va
ser el compromís que ahir
va adquirir la vicepresi-
denta Joana Ortega da-
vant un centenar d’alcal-
des, que van participar en
el ple del Consell de Go-
verns Locals a Barcelona.
Els consistoris fa temps
que reclamen els diners
per pal·liar la delicadíssi-
ma situació que pateixen
les seves tresoreries.

Però d’on sortiran

aquests recursos? La Ge-
neralitat els aconseguirà
del fons de liquiditat auto-
nòmica (FLA) estatal, que
va destinat a finançar el
deute de les comunitats,
però que el govern català
ha aconseguit que també
es pugui transferir a les so-
fertes arques locals. “Els
municipis han estat patint
molt, però alhora han es-
tat a primera línia i han ac-
tuat amb rapidesa”, va res-
saltar Ortega.

El món local va rebre
aquest anunci amb molta
satisfacció. “És una mag-
nífica notícia per als ajun-
taments i per al país en ge-

neral, perquè les partides
que rebem les destinarem
a pagar proveïdors i, per
tant, hi haurà circulació
de diners en l’activitat eco-
nòmica”, va destacar l’al-
caldessa de Figueres, Mar-
ta Felip (CiU), que acumu-
la uns impagaments de la
Generalitat d’uns 3,5 mi-
lions d’euros.

Segons va explicar la
vicepresidenta, en els prò-
xims dies ja s’enviaran les
primeres transferències
–un total de 619, va mati-
sar–, que serviran per co-
brir com a mínim un terç
del deute. La resta arriba-
ran entre els mesos de no-

vembre i desembre. En
aquest sentit, Ortega tam-
bé va exigir a l’Estat que no
faci marxa enrere a última
hora després de l’acord al
qual han arribat perquè el
FLA pugui finançar els
ajuntaments.

Tot i això, el PSC va re-
bre amb “reserves” aquest
pagament, ja que conside-
ra que hi ha una gran dife-
rència entre el deute reco-
negut per la Generalitat
(600 milions) i el que els
socialistes consideren real
(1.200).

Buch, president
La sessió plenària del Con-
sell de Governs Locals, que
és l’òrgan de relació entre
el món local i la Generali-
tat previst en l’Estatut, va
servir per escollir el nou

president: Miquel Buch,
que està al capdavant de
l’Associació Catalana de
Municipis (ACM), substi-
tueix Manuel Bustos, que
havia ocupat el càrrec en
representació de la Fede-
ració de Municipis de Ca-
talunya (FMC) –les dues
entitats s’alternen la pre-
sidència del consell cada
dos anys.

Buch va demanar que
tots els alcaldes facin pi-
nya per poder defensar el
municipalisme i incidir en
aquells projectes parla-
mentaris que influeixin,
directament o indirecta-
ment, en les poblacions.
També va recordar que els
ajuntaments s’hauran de
pronunciar en tot el pro-
cés del dret a decidir. ■

Marc Bataller
BARCELONA

a La vicepresidenta assegura que el deute es liquidarà abans de final d’any a L’executiu farà servir
els diners estatals del fons de liquiditat autonòmica a El món local rep la notícia amb satisfacció

El govern pagarà els 600
milions que deu als municipis

Joana Ortega va presidir el ple del Consell de Governs Locals, en què es va escollir Miquel Buch –al centre– com a nou president ■ QUIM PUIG

El món municipal viu un mo-
ment transcendental amb
tres lleis catalanes que estan
sobre la taula i que han de
modificar les estructures i el
desenvolupament dels ens
locals. La que està més avan-
çada, i que l’executiu ja ha
aprovat, és la de governs lo-
cals, en què destaca la su-
pressió dels consells comar-
cals com a òrgans de repre-
sentació política. La Genera-
litat ha alertat que aquesta
normativa és la que preval a
Catalunya i que no tolerarà

interferències de l’Estat, que
també ha elaborat un projec-
te sobre la reforma local. Les
altres dues normatives que
està estudiant la Generalitat
són la de simplificació admi-
nistrativa i la de finances lo-
cals. Aquesta última ha de
regular el finançament dels
consistoris i és un projecte
llargament reivindicat. Ahir,
la vicepresidenta va anunciar
que a finals d’any el seu de-
partament ja tindrà llest un
primer esborrany de l’articu-
lat de la llei.

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Tres projectes essencials

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

La frase

“Aquest pagament
aportarà normalitat
i tindrà un impacte
directe en l’activitat
econòmica”

Joana Ortega
VICEPRESIDENTA DEL GOVERN
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Estimada Imma, ahir em vaig as-

sabentar que l’onze de setembre,
després d’una llarga malaltia, ha-
vies dit adéu a la vida envoltada
dels que tant t’estimaven i t’esti-
men. Ja sabia  que no estaves bé, la
mare m’ho havia dit per telèfon
quan va morir en Pere Lladó, el fill
de la Conxita i en Pere, precisa-
ment va ser ella que em va trucar.

Et conec des que la mare us por-
tava a les seves entranyes, a tu i la
Teresa, la teva bessona, la vostra
mare havia treballat a can Ga-
mell. Venia a la granja i sempre
preguntava a la mare per unes
bessones que havia tingut una
nostra tia, ella les coneixia, els
bessons d’abans. He de dir que
éreu famosos, no n’hi havia gaires
i la gent els mirava i retratava. Ho
se per les nostres nenes, tothom
ens parava.

Han passat els anys.  Vàreu ar-

ribar a cinc germans, un nen i
quatre nenes. Us vàreu fer grans,
d’adolescents vàreu retrobar la
Granja Mora i  cada dissabte era vi-
sita obligada: la mare, l’Ariadna,  tu,
a vegades la Marta, primer sense
i després  amb nen, la Teresa;
 menys en Joan tot éreu dones.
Recordo que a vegades no ho sa-
bíeu  i us trobàveu plegades. La fa-
mília al complet, deia la Llum, la
vostra mare, satisfeta.

T’encantaven les croquetes, com
a totes, i vas  sortir al meu primer
llibre La Girona que jo estimo jun-
tament amb la mare i l’Ariadna.
Ahir quan ho vaig saber va ser el
primer que vaig fer: obrir el llibre
i contemplar-te, no m’ho podia
creure.

Eres soltera, evidentment et vas
independitzar, però quan va arri-
bar aquest contratemps no hi ha

lloc millor que tornar a casa i la
mare, el pare, els germans, t’han
cuidat i mimat amb l’estimació
tan profunda que sols els teus et
poden donar, la Llum. La mare te-
nia a casa una de les primeres fi-
lles que havia tingut, la Imma de
les bessones, crec que eres la gran.
Què no faria una mare per a tu i per
tots.

Et recordo riallera, amable em
demanaves el que volies i mentre
t’ho preparava anaves al bany,
moltes vegades era per fer el que
fem quan sortim de la perruque-
ria, aquell toc tan nostre.  Eres
molt coqueta.

Imma, saps de sobres pels anys
que coneixem que la teva família,
inclosa l’àvia Conxita, que regen-
tava  la caseta del rellotge de la De-
vesa –sembla que la vegi amb
aquell davantal blanc i tan maca–

formeu part de la història de la
Granja Mora, però tu molt espe-
cialment, ja que surts al meu pri-
mer llibre. D’aquí molts anys algun
nebot o renebot treient un llibre
vell i empolsat pel pas dels anys
d’alguna llibreria, podrà dir: aques-
ta  era la Imma, una tieta meva que
ens va deixar a la flor de la vida.

Imma, t’agradava la natura, els
ocells, a la gent que t’ha conegut els
hi has deixat una gran petjada
d’amistat i d’estimació. Vas ser la fe-
licitat dels teus pares junt amb la
Teresa per ser les primeres filles
que varen tenir, així com la dels
teus germans –que han compartit
tants bons moments al teu costat–.
Éreu una gran família.

Imma, des d’aquest lloc tan pri-
vilegiat on deus estar amb el teu
somriure encomanadís, envia’ns
molta força a tots, però especial-

Recordant la
Imma Rey i
Cadanet

DEFUNCIONS
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EL BAIX EMPORDÀCORREU ELECTRÒNIC
baixemporda@ddg.cat

El creuer Seabourn Legend va
atracar ahir al port de Palamós en
una escala no programada inicial-
ment però que va fer per causes
meteorològiques. El vaixell va ar-
ribar al port palamosí sobre les sis
de la tarda i té previst salpar avui so-
bre les cinc de la tarda cap a Bar-
celona. Segons van explicar fonts
de Ports de la Generalitat, el creuer
havia de fer avui escala a Roses, on
fondegen a la badia. No obstant
això, la previsió meteorològica va
portar la companyia a canviar la
seva ruta i anar ahir directament al
port de Palamós. Les fonts de Ports
van afegir que la modificació de la
ruta del Seabourn Legendno afec-
ta únicament l’escala de Palamós,
sinó que també s’ha saltat la que te-
nia prevista al port francès de Por-
querolles. Malgrat els canvis, Ports
precisa que els creueristes seguei-
xen visitant la Costa Brava. 

El Seabourn Legend és un creuer
de luxe que porta uns 200 passat-
gers, majoritàriament nord-ame-
ricans, australians i britànics; a
més de 175 tripulants. El Seabourn
Legend pertany a la companyia
naviliera Seabourn Cruise Line, té

una eslora de 135 metres, una mà-
nega de 20 metres i un calat de cinc
metres. El vaixell està realitzant
una ruta de deu dies per la Medi-
terrània. D’altran banda, no és la
primera vegada que un creuer
passa la nit a Palamós.

PALAMÓS | C.TORRAMADÉ

Un creuer que havia d’anar
a Roses, atraca a Palamós
Es tracta del «Seabourn Legend», la companyia del qual ha pres la

decisió del canvi per causes meteorològiques durant el dia d’avui


El «Seabourn Legend», amarrat ahir a la tarda a Palamós.

ANIOL RESCLOSA

L’alcalde de Torroella de Montgrí,
Jordi Cordon (CiU), ha contestat als
grups de l’oposició (ERC, UPM i Coet)
que han manifestat que no partici-
paran a la comissió per a l’estudi de la
constitució de l’Entitat Municipal
Descentralitzada de l’Estartit perquè

el govern no va convocar una comis-
sió amb tots els grups municipals
per tractar el tema abans d’aprovar-lo
inicialment al ple. Per ERC, aquesta si-
tuació «és un menyspreu cap a l’A-
juntament i el seu ple». Cordon va ma-
nifestar ahir que els grups de l’oposi-
ció haurien d’assumir la responsabi-
litat política de formar part de la co-
missió per respecte a la població i a la

feina feta els últims 11 anys. Cordon
també va respondre els retrets per no
haver convocat la comissió abans
del ple.  

En aquest sentit, el batlle va mani-
festar que «no volia que la comissió es
convertís simplement en un espai de
discussió política, amb el perill que
això comporta en relació a la trami-
tació de l’expedient» i va recordar

que aquestes comissions tenen el
perill de ser utilitzades per dilatar o no
aprovar algun tema. Cordon argu-
menta que la comissió ha de servir per
estudiar les al·legacions i ser «l’espai
polític on es vehiculessin les aporta-
cions dels diferents grups municipals,
tant els favorables, com els neutrals o
contraris a l’EMD».  En aquest sentit,
va lamentar la decisió dels grups de l’o-
posició de no formar-ne part i va
manifestar que es tracta d’una deci-
sió molt greu perquè implica no com-
plir amb les seves responsabilitats
com a representants municipals.

Va afegir que «la funció de la co-
missió no és la d’estudiar la conve-

niència o no de l’EMD, un tema ja su-
perat, sinó la d’analitzar la docu-
mentació i les al·legacions que es
presentin, abans no s’enviï l’expe-
dient a la Generalitat». «La comissió
d’estudi sobre la viabilitat de l’EMD ja
es va crear el 2002. No té res a veure
amb l’actual», va concloure Cordon. 

A més de resoldre les al·legacions,
la comissió «proposarà les observa-
cions que consideri adients i emetrà
un dictamen sobre la viabilitat de la
constitució de l’EMD, el qual es re-
metrà al ple per a l’aprovació provi-
sional de l’expedient, pas previ per en-
viar l’expedient a la Generalitat perquè
valori si es pot tirar endavant l’EMD».

C.T.B.

TORROELLA DE MONTGRÍ

L’alcalde entén que no calia 
una comissió prèvia per l’EMD 

L’Ajuntament de Castell-Platja
d’Aro i el Departament d’Ensenya-
ment han arribat a un acord perquè
l’administració local aporti la mei-
tat del finançament de la nova es-
cola Vall d’Aro de Castell d’Aro. El
conveni estipula que l’Ajuntament
pagarà 1.832.225,50 euros dels
3.664.451 que costa l’obra. L’altra
meitat l’ha de pagar la Generalitat
i es preveu que el nou centre pugui
estar llest pel pròxim curs. El regidor
d’Urbanisme, Josep Maria Solé
(CiU), ha defensat l’acord atès que
«la Generalitat no està en condicions
de tirar endavant la nova escola en
el termini que es necessita». Ha
recordat que la posada en marxa de
la nova escola alliberarà l’edifici
que ocupa actualment, l’ús del qual
el tindrà l’Ajuntament amb la in-
tenció de destinar-lo a un centre so-
cial. «Amb el mateix que ens costaria
fer un centre social a un altre lloc,
paguem la meitat de l’escola i tenim
un equipament (l’actual escola) en
una molt bona ubicació», ha preci-
sat.

El més crític amb el conveni és el
regidor d’ICV, Pedro Torres, amb el
qual no està d’acord, si bé si que de-
fensa la construcció del nou col·legi.
Torres considera que el conveni
«castiga» el municipi perquè «pa-
guem doblement» per l’escola: per
un costat amb els diners de l’Ajun-
tament i, per l’altra, els de la Gene-
ralitat, que és qui té la competència.
L’edil veu una actitud «partidista i
populista de CiU» i recorda que fa
set anys ja es va perdre un projecte
de nova escola per la mala trami-
tació de l’Ajuntament en la cessió del
terreny. Els socialistes també hi ve-
uen llums i ombres, si bé concreten
que  ara s’han juntat molts factors
que feien inviable una nova escola
en uns deu anys. Per ERC, Estel Ro-
dríguez manifesta que no és una
despesa que pertoca al municipi,
però l’escola «és necessària». L’escola
es construirà en un solar de 6.000
metres quadrats situat al costat de
l’institut Ridaura, tindrà una edifi-
cació modular que ha d’agilitzar els
treballs i serà d’una classe per
curs –fins a 225 alumnes.

PLATJA D’ARO | CARLES TORRAMADÉ

L’Ajuntament pagarà 1,8
milions d’euros per la
nova escola Vall d’Aro
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